
Referat - Generalforsamling Riisvangen Fællesråd 

Søndag den 19. marts 2023 kl. 13.30 – 15.30 i Folkehuset, Abildgade 9, 8200 Aarhus N  

 

Dagsorden: 

 1. Valg af dirigent og referent 

 2. Bestyrelsens beretning  

 3. Godkendelse af regnskab og budget 

 4. Fastsættelse af kontingent 

 5. Indkomne forslag  

 6. Valg af bestyrelse og suppleanter 

 7. Valg af revisor og suppleant 

 8. Eventuelt 

 

1) Foreningens formand, Frank Kold Sørensen, bød de femoghalvtreds tilmeldte velkommen. 

Han konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt. Peter Bugge blev valgt som 

referent og Frank Kold Sørensen som dirigent. 

 

2) Frank Kold Sørensen fremlagde bestyrelsens beretning. Han gennemgik foreningens historie 

fra stiftelsen i august 2022 og fortalte om det store bureaukratiske arbejde med at få oprettet 

en bankkonto, få et CVR-nummer, etablere en hjemmeside og mailprocedurer samt opnå 

kommunal godkendelse. 

Politisk har bestyrelsen først og fremmest arbejdet med at vinde forståelse for vores 

kritik af Helhedsplanen for Randersvej. Det har ført til besøg af Borgmesteren, Rådmanden og 

flere medlemmer af Teknisk Udvalg. Vi organiserede et medlemsarrangement med 

Borgmesteren den 10.10.2022 og holdt debatmøde om bycenterdannelse ve Randersvej den 

7.12.2022. Dertil har vi – både bestyrelsen og Riisvangens beboere – lavet et stort og fint 

pressearbejde. 

Bestyrelsen har haft fem møder med kommunen. De har handlet om samarbejde med 

fællesrådene i Aarhus kommune, om Kommunalplan 2023, to gange om Helhedsplanen 

(8.12.2022 og 2.2.2023), om borgerinddragelse og igen om kommunens samarbejde med 

fællesrådene. De samlede aktiviteter har ført til et nyt forslag til Helhedsplan, som betyder en 

kraftig reduktion af det område, der direkte berøres, så det alene bliver en forholdsvis smal 

stribe langs Randersvej, som udlægges til byfornyelse. Den nye Helhedsplan vil komme i høring i 

foråret 2023. Op til mødet med kommunen om helhedsplanen i februar 2023 havde vi et 

udmærket samarbejde med Christiansbjerg Fællesråd. 

Bestyrelsen forventer i sit fremtidige arbejde fortsat at arbejde med Helhedsplanen og 

opfølgende lokalplaner, at se på trafikforhold på Riisvangen, at måle biodiversitet for at kunne 

dokumentere områdets værdi i den henseende, og fortsat at samarbejde med Kommunen om 

bl.a. den nye ”Aarhusmodel for Borgerinddragelse” og den nye Kommunalplan, herunder 

anvendelsen af de store arealer, Aarhus Kommune ejer. 



I debatten om beretningen blev der spurgt til, hvordan medlemmerne fordeler sig i 

kvarteret. Der er nok en vis tyngde i de områder, der primært var berørt af den oprindelige 

helhedsplan, men vi har dækning i hele kvarteret. Vi ønsker dog gerne flere medlemmer ikke 

mindst fra de almennytte boligselskaber og andre lejeboligområder samt andelsboligforeninger 

og kolonihaveområder. 

Generalforsamlingen godkendte beretningen med akklamation og takkede formanden 

og bestyrelsen for det store arbejde. 

 

3) Foreningens kasserer, Jan Thomsen, gennemgik foreningens regnskab for 2022 og budget for 

2023, herunder posteringer af kontingenter m.v. 2022 endte med et overskud på knap 2.500 kr. 

Vores aktiver for 2023 er forholdsvis solide. Vi søger tilskudsstøtte for 2023 hos kommunen. 

Generalforsamlingen roste kassererens arbejde, og regnskabet blev enstemmigt godkendt. 

 

4) Kontingent for perioden 14. august 2022 til 31. januar 2024 var på den stiftende 

generalforsamling i august 2022 blevet sat til 150 kr. Bestyrelsen foreslog, at kontingentet for 

2024 fastsættes til 100 kr. Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 

 

5) På basis af en henvendelse fra Christiansbjerg Fællesråd, som ønsker at afstå områder, som 

formelt hører under dem, men som de ikke har kontakt med eller tilknytning til, primært på 

østsiden af Randersvej, havde bestyrelsen fremsat et forslag med følgende ordlyd: 

 

”Generalforsamlingen bemyndiger bestyrelsen til at forhandle med andre Fællesråd og 

Kommunen om udvidelse af det geografiske område der i vedtægtens § 1 er beskrevet som 

Riisvangens Fællesråd.” 

 

Debatten afslørede en vis skepsis over for en udvidelse af Riisvangens Fællesråds område med 

kvarterer, man ikke har et naturligt fællesskab med, men der var også forståelse for det 

generelle princip, at ingen områder i Aarhus bør være uden fællesrådsdækning. Bestyrelsen 

gjorde det klart, at den heller ikke ser en udvidelse om et mål i sig selv, men at den fandt det 

vigtigt at kunne indgå i generelle drøftelser med Kommunen og andre fællesråd om, hvordan 

man sikrer en god fællesrådsdækning i Aarhus. 

Generalforsamlingen vedtog forslaget med den tilføjelse, at der ikke kan ske ændringer i 

foreningens område uden godkendelse på en kommende generalforsamling. 

 

6) Generalforsamlingen skulle vælge fire medlemmer til bestyrelsen. Frank Kold Sørensen og 

Peter Bugge fra den siddende bestyrelse genopstillede. Som nye kandidater meldt Søren 

Madsen og Eva Balling sig. Bodil Ejskjær meldte sig som suppleant. Kandidaterne blev valgt med 

akklamation. 

 

7) Som foreningens revisor genvalgtes Martin Tygstrup.  

 



8) Under eventuelt blev det understreget, at man kan skrive til bestyrelsen med forslag til 

aktiviteter og også gerne med en beskrivelse af, hvad man kan og har lyst til at bidrage med til 

fællesrådets arbejde. Der kom forslag om at arrangere borgermøde om støjgeners betydning for 

folkesundheden og om biodiversitet i byer. Der blev også opfordret til, at alle er opmærksomme 

på den høring om helhedsplanen, der er på vej, og bidrager med høringssvar. 

 


